
Štajersko. 
Ormoško učiteljsko društvo je zborovalo 1. decembra 

1. 1. v Ormožu. Navzočih je bilo 22 članov in gdč. Randl kot 
gost. Ta dan je bil zares živahen sestanek učiteljstva doma
čega okraja. Zborovanje je vodil društveni predsednik gosp. 
Anton P o r e k a r , ki je po presrčnem pozdravu naznanil, da 
so na novo pristopili našemu društvu: g. Ludovik Š i j a n e c , 
nadučitelj, in gospa Antonija Š i j a n e c , učiteljica, oba pri 
Svetinjah, ter g. Robert K o š a r , učitelj na Runeču. 

Gosp. Anton K o s i je podaval spomine s potovanja v 
Norimberk na I. mednarodni kongres za šolsko higijeno. G. 
podavatelj se je dotaknil najprej koristi, ki nam jo donaša 
potovanje sploh, zlasti pa še za učitelja, ki more na poto
vanju dobljene vtiske v šoli pri raznih predmetih s pridom 
uporabiti: »Dokler česa nisi spoznal z lastnimi očmi, ne moreš 
imeti pravega pojma o reči!« Zatem omenja g. tovariš Kosi 
na kratko, kaj je vse doživel na svojem potovanju, kaj vse 
izkusil, kaj zanimivega videl in kakšne vtiske sprejel. Go
vornik omenja tudi naloge I. mednar. higijeničnega kongresa 
ter našteje nekatere važnejše predmete, o katerih se je v 
teku 6 dni, in sicer v 7 skupinah, razpravljalo. Zanimalo je 
posebno poročilo o vprašanju »Poučevanje v higijeni učiteljev 
in učencev« ter »Higijena učiteljstva«. Zaradi pomanjkanja 
časa ni g. Kosi poročila končal. Gosp. predsednik je izrekel 
željo, kateri so pritegnili navzoči, da naj gosp. poročevalec 
svoje poročilo objavi n. pr. v »Učit. Tov.«*) V »Popotniku« 
priobčujeta slične črtice gg. Kocbek in Nerat, a dobro bi 
bilo, da se zasliši o tem še drugo poročilo. 

Gosp. Ernest Slane je poročal o svojem delovanju v 
okrajnem šolskem svetu in pripomnil, da je pretežna večina 
članov okrajnega šolskega sveta naklonjena učiteljstvu, ki ji 
sme učiteljstvo z mirno vestjo zaupati. Nadalje je govoril o 
obravnavi šolskih zamud. Obe poročili se vzameta z zado
voljnostjo na znanje. G. Slane se naprosi, da se še drugokrat 
oglasi kot zastopnik učiteljstva v okrajnem šolskem svetu, 
kar tudi obljubi. 

Gosp. Josip R a j š p je polagal račun učiteljskega kon
certa z dne 8. septembra 1. L; dohodkov je bilo 351 K 7 v, 
stroškov 301 K, prebitka torej 50 K 7 v, kateri se pošlje 
na predlog g. blag. kot prvi obrok ustanovnine za »Učit. konvikt 
v Ljubljani«. — Gosp. predsednik izreče pri tej priliki za
hvalo vsem onim, ki so si pridobili za prireditev tega tako 
sijajno uspelega koncerta katerekoli zasluge; v prvi vrsti velja 
hvala cenjenim pevcem in pevkam iz ljutom. in ptujskega 
okraja ter domačim pevskim močem njim na čelu kapelniku 
gospodu Domicijanu S e r a j n i k u , ki je z neutrudljivo ener
gijo vodil pevske vaje in koncert. Presrčna hvala pa gre tudi 
vsem cenjenim damam za ovenčanje koncertnega prostora in 
za priskrbitev krasnih šopkov. Gospodu R a j š p u pa — ki 
je izprožil misel za koncert — je gotovo najlepša hvala in 
največje zadoščenje to, da je po svoji vztrajnosti izvedel, kar 
se je marsikomu zdelo nemogoče. Torej: Čast mu! 

Društvo sklene pristopiti k »Hranilnici in posojilnici 
učit. konvikta v Ljubljani« z deležem, ki se bo plačeval v 
mesečnih obrokih. — V povrnitev stroškov za izbojevanje 
dijet članom stalnega konferenčnega odseka se je nabralo 
med navzočim učiteljstvom 5 K. 

Prihodnje zborovanje in občni zbor se vrši 9. februarja 
v Ormožu. 

Učiteljsko zborovanje za brežiški in sevniški okraj. 
Dne 4. decembra 1. 1. je imelo učiteljsko društvo za brežiški 
in sevniški okraj svoje prvo zborovanje v novem šolskem 
letu, in sicer na Vidmu. Predsednik društva, g. Janko Knapič, 
pozdravi navzoče društvenike s presrčnimi besedami, želeč, da 
bi društvo vedno krepko napredovalo ter se vedno trdneje 
organiziralo. Z navdušenjem so društveniki pozdravili pristop 
treh novih članov, namreč: gdč. Hermine Bračičeve iz Dobove, 
g. Ivana Krajnika iz Blance in g. J. Okorna iz Rajhenburga. 

I Tvarine za to zborovanje se je toliko nabralo, da se je moral 

Iz naše organizacije. 

•) Prosimo! Urcdn. 



zavoljo pomanjkanja časa referat nadučitelja Tominca odložiti 
na prihodnje zborovanje. Posebno pri točki »iz učit. prakse« 
je prišlo mnogo važnih vprašanj na vrsto. Po zborovanju smo 
si privoščili tudi malo zabave, ki je bila prav živahna, le žal, 
da so morali nekateri člani tako hitro oditi. Prihodnje zboro
vanje obeta biti še živahnejše ker bodo nastopili tudi še 
pevci. Torej prihodnič vsi na zborovanje! 


